
 

 

 

 

 

Protokoll styrgruppsmöte Fokus Vombsjön 

2022-04-20 
 

 

Plats: Kristallen, Diamanten, Lund 

Tid: 09:00 – 11:00 

Bilagor: Rapport yrkesfiskedata 

 

 

Närvarande: 

Lars Bäksted  Övedskloster (via länk) 

Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 

Miroslav Han  Eslövs kommun 

Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 

Håkan Lindquist  LRF 

Paul Andersson  VA SYD 

Peter Honeth  Lunds kommun 

Florence Eberhardt  Kävlingenåns vattenråd 

Christian Alsterberg  Sydvatten/projektledare 

 

Övriga 

Karin Rengefors  Lunds universitet 

Vera Sandell  Student, Lunds universitet 

Johanna Kier  Student, Lunds universitet 

 

 
Thomas Quist hälsar alla välkomna.  

 

Dagordning 
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1. Presentation av Karin Rengefors 

o Karin R presenterar sig själv och berättar kortfattat om sin 

forskning samt att hon, tillsammans med Fokus Vombsjön har 

skickat in en ansökan till formas där Karin står som huvudsökande 

och Christian som medsökande. Projektet handlar om vilka 

faktorer som kan tänkas styra om vissa mikroalger kan producera 

gifter eller inte.   

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

 

2. Examensarbetare 

o Vera Sandell och Johanna Kier gör sina kanditatarbeten i 

miljövetenskap på Lunds universitet. Vera och Johanna 

presenterar vad de skall titta närmare på under sitt kandidatarbete 

och hur deras arbete kan vara ett första steg till en lokalt framtagen 

förvaltningsplan för Vombsjön.  

 

Styrgruppen hoppas att Vera och Johanna kan komma tillbaka vid 

nästa möte och presentera sina resultat.  

 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

3. Uppföljning av projektbeslut från styrgruppsmötet 2022-02-07 

o På styrgruppsmötet i februari bestluade styrgruppen om att ett 

antal nya projekt skall initieras inom ramen för Fokus Vombsjön. 

Christian uppdaterar styrgruppen genom att berätta att samtliga 

provfisken för sjön är upphandlade och beställda, man har 

genomfört platsbesök vid ett antal vandringshinder vid 

Torpsbäcken tillsammans med länsstyrelsen, en utökad 

provtagning av fosfor vid djuphålan har initierats, maganalyser på 

skarv pågår då eventuella skarvar fastnar i Carlos nät. En utökad 

provtagning i tillrinningsområdet har ej påbörjats då det i dagsläget 

inte ryms inom budget.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  
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4. Inventering av strandvegetation 

o Christian redogör att detta är en del av habitat inventeringen som 

styrgruppen beslutade om på förra styrgruppsmötet. Här planerar 

vi att upprepa den inventering av strandvegetation som 

genomfördes 1978. Fokus ligger på kärlväxter, men även 

intressanta mossor och lavar kommer noteras. Konsulterna 

kommer även försöka fotografera samma platser som 

fotograferades 1978. Inventeringen skall fungera som en ny 

baslinje, ett typ av ”före-tillstånd” i och med att sjön har en mer 

”anpassad” reglering från och med 2021. Utöver detta kommer 

man även att köra med ett ekolod som kan detektera 

täckningsgraden av undervattensvegetation i sjön. Och man 

kommer också inom ramen för recipientkontrollen att genomföra 

en standardiserad inventering av undervattensväxter under 

sommaren.  

 

Christian informerar att vi i dagsläget bara har en offert från 

Ekologigruppen AB för strandvegetationen. Styrgruppen tycker det 

vore lämpligt att skicka ut en förfrågan till några fler miljökonsulter. 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att direktupphandla inventering av strandvegetation  

• Att genomföra en inventering av strandvegetationen runt 

Vombsjön 

 

5. Ekolodning av fisk  

o Christian informerar även om att arbetsgruppen föreslår att 

ekoloda sjön efter fisk vår, sommar och höst för att bilda sig en 

uppfattning om var fisken befinner sig mest, hur stora stimmen är 

samt i grova drag vilken typ av fisk det är. Kostnad är 4500/sek 

per ekolodning. 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att genomföra en ekolodning av fisk i Vombsjön  

 

6. Gäddvåtmark  

o Christian presenterar en ritning över tänkta våtmarker på 

betesmarken i nordvästra viken samt för själva gäddvåtmarken. 

Det uppstår diskussioner kring den gamla banvallen som sträcker 
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sig rakt igenom det område man tänkt anlägga våtmarkerna på. 

Lars B bekräftar att familjen Ramel är positiva till anläggandet av 

två våtmarker på betesmarken vid nordvästra viken.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att diskutera en eventuell provtagning av banvallen på 

Kävlingeåns vattenråd styrelsemöte, samt 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

 

7. Rapport - Yrkesfiskedata  

o Rapporten som har sammanställt yrkesfiskedata för Vombsjön är 

färdig och granskad av arbetsgruppen.    

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

8. Genomförande av vattenvårdande åtgärder inom Fokus Vombsjön 

o Styrgruppen diskutera hur genomförande av vattenvårdande 

åtgärder skall hanteras i framtiden eftersom beställningar, 

upphandlingar etc. sker genom vattenrådet. Man konstaterar av det 

kan behövas någon typ av delegation för projektledare och 

biträdande projektledare att ta vissa beslut men att beslut för faktiskt 

genomförande sker i vattenrådets styrelse. Man måste se till att detta 

är så administrativt lätt som möjligt, samt att antal timmar etc också 

förankras hos konsulterna.    

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att arbetsgruppen får ta fram förslag på hur en ev. delegation 

skulle kunna se ut 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

9. Temadag och informationsaktivitet 

o Christian presenterar arbetsgruppen förlag på temadag ”Smaka 

på Vombsjön”. Datum för genomförande blir satt till tisdagen den 

20 september. Styrgruppen ställer sig också positiva till någon typ 

av buss som kan transportera besökare som kommer med 

kollektivtrafik. Bussen skulle då köra mellan Veberöd och 

Övedskloster.  
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Styrgruppen beslutar: 

• Att godkänna arbetsgruppens förslag för temadag ”Smaka på 

Vombsjön”  

 

10. Hemsidan 

o Christian presenterar den snart färdiga hemsidan för Fokus 

Vombsjön. Styrgruppen föreslår att ändra titlarna på delprojekt etc så 

de blir mer populärvetenskapliga. Den blåa färgen bör man se över 

och visionstexten skall också innehålla ordet ”vattenkvalitet”.    

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

 

11. Övrigt 

 

12. Nästa möte 

o Nästa styrgruppsmöte sker i Eslövs kommunhus torsdagen den 9 

juni klockan 09:00 

 

 

 

 

Malmö som ovan  

 

Christian Alsterberg 

Projektledare/Sydvatten  

 

 

 

Justeras 

 

Thomas Quist   XXXX 

Ordförande styrgruppen   XXXX 
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Följande handlingar har undertecknats den 27 juni 2022
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Protokoll styrgruppsmöte Fokus Vombsjön 



2022-04-20 
 



 



Plats: Kristallen, Diamanten, Lund 



Tid: 09:00 – 11:00 



Bilagor: Rapport yrkesfiskedata 



 



 



Närvarande: 



Lars Bäksted  Övedskloster (via länk) 



Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 



Miroslav Han  Eslövs kommun 



Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 



Håkan Lindquist  LRF 



Paul Andersson  VA SYD 



Peter Honeth  Lunds kommun 



Florence Eberhardt  Kävlingenåns vattenråd 



Christian Alsterberg  Sydvatten/projektledare 



 



Övriga 



Karin Rengefors  Lunds universitet 



Vera Sandell  Student, Lunds universitet 



Johanna Kier  Student, Lunds universitet 



 



 
Thomas Quist hälsar alla välkomna.  



 



Dagordning 



 











1. Presentation av Karin Rengefors 



o Karin R presenterar sig själv och berättar kortfattat om sin 



forskning samt att hon, tillsammans med Fokus Vombsjön har 



skickat in en ansökan till formas där Karin står som huvudsökande 



och Christian som medsökande. Projektet handlar om vilka 



faktorer som kan tänkas styra om vissa mikroalger kan producera 



gifter eller inte.   



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



 



2. Examensarbetare 



o Vera Sandell och Johanna Kier gör sina kanditatarbeten i 



miljövetenskap på Lunds universitet. Vera och Johanna 



presenterar vad de skall titta närmare på under sitt kandidatarbete 



och hur deras arbete kan vara ett första steg till en lokalt framtagen 



förvaltningsplan för Vombsjön.  



 



Styrgruppen hoppas att Vera och Johanna kan komma tillbaka vid 



nästa möte och presentera sina resultat.  



 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



3. Uppföljning av projektbeslut från styrgruppsmötet 2022-02-07 



o På styrgruppsmötet i februari bestluade styrgruppen om att ett 



antal nya projekt skall initieras inom ramen för Fokus Vombsjön. 



Christian uppdaterar styrgruppen genom att berätta att samtliga 



provfisken för sjön är upphandlade och beställda, man har 



genomfört platsbesök vid ett antal vandringshinder vid 



Torpsbäcken tillsammans med länsstyrelsen, en utökad 



provtagning av fosfor vid djuphålan har initierats, maganalyser på 



skarv pågår då eventuella skarvar fastnar i Carlos nät. En utökad 



provtagning i tillrinningsområdet har ej påbörjats då det i dagsläget 



inte ryms inom budget.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  











 



4. Inventering av strandvegetation 



o Christian redogör att detta är en del av habitat inventeringen som 



styrgruppen beslutade om på förra styrgruppsmötet. Här planerar 



vi att upprepa den inventering av strandvegetation som 



genomfördes 1978. Fokus ligger på kärlväxter, men även 



intressanta mossor och lavar kommer noteras. Konsulterna 



kommer även försöka fotografera samma platser som 



fotograferades 1978. Inventeringen skall fungera som en ny 



baslinje, ett typ av ”före-tillstånd” i och med att sjön har en mer 



”anpassad” reglering från och med 2021. Utöver detta kommer 



man även att köra med ett ekolod som kan detektera 



täckningsgraden av undervattensvegetation i sjön. Och man 



kommer också inom ramen för recipientkontrollen att genomföra 



en standardiserad inventering av undervattensväxter under 



sommaren.  



 



Christian informerar att vi i dagsläget bara har en offert från 



Ekologigruppen AB för strandvegetationen. Styrgruppen tycker det 



vore lämpligt att skicka ut en förfrågan till några fler miljökonsulter. 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att direktupphandla inventering av strandvegetation  



• Att genomföra en inventering av strandvegetationen runt 



Vombsjön 



 



5. Ekolodning av fisk  



o Christian informerar även om att arbetsgruppen föreslår att 



ekoloda sjön efter fisk vår, sommar och höst för att bilda sig en 



uppfattning om var fisken befinner sig mest, hur stora stimmen är 



samt i grova drag vilken typ av fisk det är. Kostnad är 4500/sek 



per ekolodning. 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att genomföra en ekolodning av fisk i Vombsjön  



 



6. Gäddvåtmark  



o Christian presenterar en ritning över tänkta våtmarker på 



betesmarken i nordvästra viken samt för själva gäddvåtmarken. 



Det uppstår diskussioner kring den gamla banvallen som sträcker 











sig rakt igenom det område man tänkt anlägga våtmarkerna på. 



Lars B bekräftar att familjen Ramel är positiva till anläggandet av 



två våtmarker på betesmarken vid nordvästra viken.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att diskutera en eventuell provtagning av banvallen på 



Kävlingeåns vattenråd styrelsemöte, samt 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



 



7. Rapport - Yrkesfiskedata  



o Rapporten som har sammanställt yrkesfiskedata för Vombsjön är 



färdig och granskad av arbetsgruppen.    



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



8. Genomförande av vattenvårdande åtgärder inom Fokus Vombsjön 



o Styrgruppen diskutera hur genomförande av vattenvårdande 



åtgärder skall hanteras i framtiden eftersom beställningar, 



upphandlingar etc. sker genom vattenrådet. Man konstaterar av det 



kan behövas någon typ av delegation för projektledare och 



biträdande projektledare att ta vissa beslut men att beslut för faktiskt 



genomförande sker i vattenrådets styrelse. Man måste se till att detta 



är så administrativt lätt som möjligt, samt att antal timmar etc också 



förankras hos konsulterna.    



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att arbetsgruppen får ta fram förslag på hur en ev. delegation 



skulle kunna se ut 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



9. Temadag och informationsaktivitet 



o Christian presenterar arbetsgruppen förlag på temadag ”Smaka 



på Vombsjön”. Datum för genomförande blir satt till tisdagen den 



20 september. Styrgruppen ställer sig också positiva till någon typ 



av buss som kan transportera besökare som kommer med 



kollektivtrafik. Bussen skulle då köra mellan Veberöd och 



Övedskloster.  



 











Styrgruppen beslutar: 



• Att godkänna arbetsgruppens förslag för temadag ”Smaka på 



Vombsjön”  



 



10. Hemsidan 



o Christian presenterar den snart färdiga hemsidan för Fokus 



Vombsjön. Styrgruppen föreslår att ändra titlarna på delprojekt etc så 



de blir mer populärvetenskapliga. Den blåa färgen bör man se över 



och visionstexten skall också innehålla ordet ”vattenkvalitet”.    



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



 



11. Övrigt 



 



12. Nästa möte 



o Nästa styrgruppsmöte sker i Eslövs kommunhus torsdagen den 9 



juni klockan 09:00 



 



 



 



 



Malmö som ovan  



 



Christian Alsterberg 



Projektledare/Sydvatten  



 



 



 



Justeras 



 



Thomas Quist   XXXX 



Ordförande styrgruppen   XXXX 
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